
 

Aan: Ministerie van Infrastructuur en Waterstaat 

Van: Jan Willem Wieringa, directeur Desch    

Datum: 30 mei 2024 

Betreft: zienswijze Wijziging van de Wet milieubeheer voor een nationale circulaire plastic norm 

Met onze 6 fabrieken, en meer dan 300 medewerkers, produceren we potten en trays voor de tuinbouw, en 

verwerken >95% gerecycled kunststof (met name rPP en rPS). Al onze concullega’s doen dat ook, en met z’n 

allen doen we dit al decennia lang! We noemen onszelf wel eens de “stofzuiger” van de kunststof sector. Dus 

wat jullie willen bereiken; meer gebruik van recyclaat, doen wij en onze concullega’s al jaren! 

Waarom doen andere kunststof verwerkers dit nog niet dan? Met name omdat voor vele applicaties dit (nog) 

niet mag; bijvoorbeeld voedsel verpakking, medische producten, etc. etc. En/of omdat recyclaat voor vele 

speciale kunststoffen überhaupt niet beschikbaar is. En/of omdat bij sommige applicaties bij een verandering 

van materiaal samenstelling complexe, langdurige en dure change-control procedures moeten worden 

doorlopen. 

De kunststof recycle bedrijven klagen dat ze minder volume doen, dus er moet wet/regelgeving komen? Als we 

naar de CBS cijfers kijken (https://www.cbs.nl/nl-nl/reeksen/tijd/productie-industrie), dan zien we helaas dat 

productie volumes van de Nederlandse kunststof sector al 25 maanden op rij negatief zijn, dus logisch dat er 

ook minder recyclaat wordt verwerkt. In onze sector (tuinbouw) is de volume daling enorm geweest, doordat 

veel kwekers moeite hadden met de enorme gasprijs stijgingen, dus onze sector heeft ook fors minder volume 

gedaan, dus veel minder recyclaat verwerkt. Gelukkig zien we in 2024 een flink (volume) herstel, dus we kopen 

ook weer (veel) meer recyclaat. 

De NCPN in de huidige vorm is potentieel rampzalig voor de Nederlandse kunststof sector, omdat het niet geldt 

voor import; er is dus geen “level playing field”. Voor ons en onze concullega’s zal het wel meevallen, want 

vrijwel iedereen (ook in het buitenland) verwerkt al met name gerecycled materiaal. Echter, mede door NCPN,  

zal de vraag naar recycle materialen toenemen, wat vast en zeker zal leiden tot hogere prijzen. 

Ten tweede telt voor de NCPN op dit moment alleen PCR (post consumer recyclaat) mee; waarom? Ook door 

de inzet van PIR (Post Industrial Recyclaat) wordt enorm veel CO2 uitstoot bespaard ten opzichte van inzet van 

virgin. Is die besparing niet belangrijk? Hopelijk is er een optie denkbaar waarbij een aandeel van PIR meetelt in 

de verplichting. Anders zal mogelijk grote prijs stijging van PCR ook mogelijk voor ons leiden tot problemen. 

Daarnaast verwijzen we u graag naar de uitgebreide reactie van de Federatie NRK, onze branche organisatie. 

Jullie zijn altijd welkom in een van onze fabrieken om zelf te zien hoe we elke dag enorme hoeveelheden 

recyclaat verwerken! De laatste jaren zijn we nog een stap verder gegaan om onze producten zo te verbeteren 

dat ze na gebruik nog beter weer te recyclen zijn (oa NIR Near Infrared Detectable). 

https://www.cbs.nl/nl-nl/reeksen/tijd/productie-industrie

